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မတ္ ၃၊ ၂၀၂၀ 

၂၀၂၀ ျပည့္ႏွစ္ တာထြက္ လႊတ္ေတာ္ 
အစည္းအေဝး ဒုတိယေန႔တြင္ ျပည္နယ္ 
စာရင္းစစ္ခ်ဳပ္က ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ခုႏွစ္၊ ၆ လ 
တာ ဘ႑ာေရးႏွစ္ႏွင့္ ၂၀၁၈-၁၉ ဘ႑ာေရး 
ႏွစ္ ပထမ ၆ လတာ ကာလအတြက္ အရ 
အသုံးဆိုင္ရာ စစ္ေဆးေတြ႕ရွိခ်က္မ်ားကို 
တင္သြင္းခဲ့သည္။

စာရင္းစစ္ခ်ဳပ္၏ အစီရင္ခံစာအရ 
အစုိးရဌာနအခ်ဳ႕ိတြင္ ဥပေဒေဘာင္ေက်ာ္လြန္ 
လုပ္ေဆာင္ျခင္း၊ ဘတ္ဂ်တ္ခြဲေဝမႈ၊ ျပည္ 
ေထာင္စုသို႔ ျပန္လည္သြင္းေဆာင္ရမည့္ 
ေငြမ်ားအား အခ်ိန္မီ မေဆာင္ျခင္း၊ ဥပေဒ 
လုပ္ထံုးလုပ္နည္းမ်ားႏွင့္မညီဘဲ လုပ္ေဆာင္ 
ျခင္းမ်ား စသည္တို႔ကို ေတြ႕ရွိခဲ့ရသည္။

''ဒီအစီရင္ခံစာမွာ ႏွစ္စဥ္ တည္ဆဲ 
ဥပေဒစည္းမ်ဥ္းကမ္းမ်ား လုိက္နာမႈအားနည္း 
တဲ့အခ်က္ေတြ၊ ႏွစ္စဥ္ မွားယြင္းမႈေတြ 
ေၾကာင့္ ေငြျပန္လည္ေပးသြင္းခဲ့ရမႈေတြ၊ 
ေဆာင္ရြက္ၿပီးသားကိစၥေတြကို ထပ္မံ 
ရန္ပံုေငြလ်ာထားၿပီး၊ ေအာက္ကတင္ျပခ်က္ 
ေတြအေပၚ ေသခ်ာမစိစစ္ဘဲ ေငြထပ္မံထုတ္ 
ေပးခ့ဲတာေတြ၊ ေဆာင္ရြက္ၿပီးေသာ လုပ္ငန္း 
မ်ား ထပ္မံပ်က္ဆီးမႈ ျဖစ္ေပၚရတာေတြ၊ ေငြ 
အလြဲသုံးစားျပဳလုပ္ႏိုင္တဲ့ အခ်ိန္မ်ိဳးေတြနဲ႔ 
တာဝန္အရစစ္ေဆးမႈခံယူရမယ့္ ကိစၥေတြ 
မွာ ျမန္ျမန္ဆန္ဆန္ စစ္ေဆးမႈခံယူဖို႔ 
လိုအပ္တာေတြကို တာဝန္ရွိသူမ်ားအေနနဲ႔ 
အေလးထား ျပဳျပင္ၾကပ္မတ္သင့္ေၾကာင္း"" 
ျပ ည္ န ယ္ စာ ရ င္း စ စ္ ခ်ဳ ပ္ ဦး တ င္ လႈိ င္ က 
ေထာက္ျပ ေျပာဆိုခဲ့သည္။

ယင္းအျပင္ အစီရင္ခံစာပါ မၿပီးျပတ္ေသး 
ေသာ လုပ္ငန္းမ်ားႏွင့္စပ္လ်ဥ္း၍ ဒဏ္ေၾကး 

ေငြမ်ား ေပးသြင္းရမည့္ လိုအပ္ခ်က္မ်ား၊ 
မၿပီးျပတ္သည့္ လုပ္ငန္းမ်ားမွ ရန္ပုံေငြမ်ား 
ျပန္လည္အပ္ႏွံျခင္းမရွိဘဲ အမိန႔္ေပး ခ်က္ 
လက္မွတ္မ်ားကိုင္ဆာင္၍ ဘ႑ာေရးႏွစ္ 
မ်ားေက်ာ္လြန္ၿပီး ေဆာင္ရြက္ေနသည့္ လုပ္ငန္း 
မ်ားကို အျမန္ဆုံးအစစ္ေဆးခံႏိုင္သည္ 
အထိ ေဆာင္ရြက္လုိအပ္လ်က္ရိွေၾကာင္းႏွင့္ 
ယင္းလုပ္ငန္းစဥ္ကို ဥပေဒအရ ပူးေပါင္း 
ေဆာင္ရြက္ေပးၾကရန္ လိုအပ္ေၾကာင္း 
လည္း စာရင္းစစ္ခ်ဳပ္က တင္ျပခဲ့သည္။

''က်ပ္ဆယ္သန္းနဲ႔အထက္ လုပ္ငန္းမ်ား 
မွာ သတ္မွတ္ထားတဲ့အတိုင္း တင္ဒါစနစ္နဲ႔ 
ေဆာင္ရြက္ရမယ့္အစား အခ်ိန္မမီမွာစိုးလို႔ 

ယုံၾကည္အားထားႏိုင္တဲ့ ကုမၸဏီျဖစ္လို႔ဆို 
ၿပီး တင္ဒါမေခၚဘဲ ေဆာင္ရြက္ခြင့္ျပဳခဲ့ျခင္း 
မ်ားဟာ ပြင့္လင္းျမင္သာမႈမရွိျခင္း၊ တာဝန္ 
ယူမႈတာဝန္ခံမႈ အားနည္းႏိုင္ျခင္း၊ မလိုလား 
အပ္ေသာ ျပႆနာမ်ား ေပၚေပါက္ႏိုင္ျခင္း 
အျပင္ အဂတိလိုက္စားမႈလည္း ျဖစ္ေပၚ ႏိုင္ 
ပါသျဖင့္  တည္ဆဲဥေပေဒ ၫႊန္ၾကားခ်က္မ်ား 
ကုိ မည္သုိ႔ေသာ အေၾကာင္းေၾကာင့္ျဖင့္ျဖစ္ေစ 
တိက်စြာလိုက္နာသင့္ပါေၾကာင္း အႀကံျပဳ 
တုိက္တြန္းပါတယ္"" ဟု ဦးတင္လႈင္ိက ဆက္ 
လက္ေထာက္ျပခဲ့သည္။
ဆက္လက္ေဖာ္ျပပါမည္။
(ကိးုကား- https://www.myitkyinanewsjournal.com/)

အစိုးရဌာနအခ်ဳိ ႕၏   ဥပေဒႏွင့္ မကိုက္ညီေသာေဆာင္ရြက္မႈမ်ားကုိ   ကခ်င္ျပည္နယ္ 

စာရင္းစစ္ခ်ဳပ္အစီရင္ခံစာ   ေထာက္ျပ  -  အပိုင္း (၁)
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ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ သတင္းစာစဥ္ အတြဲ(၄)၊ အမွတ္-၉၇

မတ္ ၅၊ ၂၀၂၀ 

ေမာ္ေတာ္ယာဥ္ဝယ္ရန္ ရန္ကုန္တိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္က 
ခြင့္မျပဳသည့္ ဘတ္ဂ်က္ က်ပ္သိန္းတစ္ေသာင္းဝန္းက်င္ျဖင့္ တည္ 
ေဆာက္သည့္ ေဒါပုံၿမိဳ႕နယ္ သေဘၤာက်င္းမွတ္တိုင္ရွိ စက္ေလွကား 
သုံးစင္းပါေသာ လူကူးခုံးေက်ာ္တံတားကို မတ္လ ၅ ရက္ေန႔တြင္ 
ဖြင့္လွစ္လိုက္သည္။

ရန္ကုန္တိုင္းေဒသႀကီးအစိုးရအဖြဲ႕က Ford ေမာ္ေတာ္ယာဥ္ ၁၀ 
စီး အပါအဝင္ ေမာ္ေတာ္ယဥ္ ၇၆ စီး ဝယ္ယူရန္ လ်ာထားသည့္ 
ဘတ္ဂ်က္ က်ပ္သိန္းတစ္သာင္းကုိ လႊတ္ေတာ္ကခြင့္မျပဳသျဖင့္ ယင္း 
အစား အဆိုပါခုံးေက်ာ္တံတားကို တည္ေဆာက္ခဲ့ျခင္းျဖစ္ေၾကာင္း 
ေဒါပုံၿမိဳ႕နယ္ တိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ ဦးသန႔္ဇင္က 
ေျပာဆိုသည္။

''ဒါက ၿမိ ႕ဳနယ္ရဲ႕လုိအပ္ခ်က္လည္းျဖစ္တယ္။ ျပည္သူေတြ အႏၲရာယ္ 
ကင္းကင္း ကူးသန္းသြားလာႏိုင္ဖို႔အတြက္ အခုလို တည္ေဆာက္တာ 
ပါ"" ဟု ၎ကဆိုသည္။

အဆိုပါ လူကူးခုံးေက်ာ္တံတားအရွည္မွာ ၁၀၇ ေပႏွင့္ တံတား 
ကင္းလြတ္အျမင့္ ၁၈ ေပ ရွိၿပီး လူသြားလမ္း  အက်ယ္ ၁၀ ေပရွိကာ 
စက္ေလွကား သုံးစင္းပါဝင္ေၾကာင္း  ရန္ကုန္ၿမိဳ႕ေတာ္ စည္ပင္သာယာ 
ေရးေကာ္မတီလမ္းႏွင့္ တံတားအင္ဂ်င္နီယာဌာနမွ လက္ေထာက္ 
ဌာနမႉး ဦးဉာဏ္သာက ေျပာဆိုသည္။

တုိင္းေဒသႀကီးအစုိးရကခြင့္ျပဳသည့္ ဘတ္ဂ်တ္ က်ပ္သိန္းတစ္ေသာင္း 
ကို ခုံးေက်ာ္တံတားအျပင္ အဆိုပါတံတားအနီးရွိ လမ္းျပဳျပင္မႈမ်ား 
တြင္လည္း အသုံးျပဳခဲ့ေၾကာင္း ဦးသန႔္ဇင္က ေျပာဆိုသည္။
(ကုိးကား - https://thevoicejournal.com) 

ကားဝယ္ခြင့္မရသည့္ဘတ္ဂ်က္ျဖင့္   တည္ေဆာက္သည့္   လူကူးခုံးေက်ာ္တံတားဖြင့္

ေဖေဖာ္ဝါရီ ၂၄၊ ၂၀၂၀ 
 
မီနီဘတ္ဂ်က္ဟုေခၚသည့္ ေျခာက္လ 

ဘတ္ဂ်က္ကာလ (၂၀၁၈ ခုႏွစ္ ဧၿပီလမွ  
စက္တင္ဘာလ) အတြင္း မႏၲေလးတိုင္း 
အစုိးရအဖြ႕ဲလက္ေအာက္ရိွ ဌာနအဖြ႕ဲအစည္း 
မ်ား၏ လုပ္ငန္းေဆာင္႐ြက္မႈ စစ္ေဆး 
အစီရင္ခံစာ၊ တစ္နည္းအားျဖင့္  စာရင္း 
စစ္ခ်ဳပ္အစီရင္ခံစာတြင္ မႏၲေလးၿမိဳ႕ေတာ္ 
စည္ပင္သာယာေရးေကာ္မတီႏွင့္ ပတ္သက္ 
၍ အထူးအေလးေပး ေဖာ္ျပထားခဲ့သည္။ 

လုပ္ထုံးလုပ္နည္းမညီမႈမ်ား၊ လုပ္ပိုင္ 
ခြင့္ ေက်ာ္လြန္လုပ္ေဆာင္မႈမ်ားအျပင္ က်ပ္ 
သိန္းေထာင္ခ်ီတန္ဖုိးရိွ စက္သံုးဆီလိမ္လည္ 
မႈမ်ားကိုပါ ေဖာ္ထုတ္ျပခဲ့သည္။

စက္႐ုံႏွင့္ ေမာ္ေတာ္ယာဥ္ဌာနသို႔ 
တိုင္းေဒသႀကီးစာရင္းစစ္ခ်ဳပ္႐ုံးမွ ၂၀၁၆ - 
၂၀၁၇ ဘ႑ာႏွစ္ ဒုတိယေျခာက္လကာလ 
အတြက္ လုပ္ငန္းႏွင့္စာရင္းမ်ားကို ၂၀၁၇ 
ခုႏွစ္ ဇူလိုင္လ ၁၂ ရက္ေန႔၌ စတင္စစ္ေဆး 
ခဲ့သည္။

ထိုသို႔စစ္ေဆးရာတြင္ စက္သုံးဆီႏွင့္ 
စတိုပစၥည္းမ်ားအား  ေျမျပင္လက္က်န္ 
စာရင္းေကာက္ယူရာတြင္ ဒီဇယ္ဆီ ၅၀၄၄ 
ဂါလန္ေလ်ာ့နည္းေနသည္ကို ေတြ႕ရသျဖင့္ 
စက္သုံးဆီဂိုေဒါင္တာဝန္ခံ ဦးေက်ာ္စိုး 
(အငယ္တန္းအင္ဂ်င္နီယာ- ၂) ကို ညတြင္း 

ခ်င္းအၿပီး ေပးသြင္းေစခဲ့ၿပီး စာရင္းစစ္ 
အစီရင္ခံစာတြင္ ေျမျပင္လက္က်န္ႏွင့္ 
လယ္ဂ်ာစာရင္းလက္က်န္ ကိုက္ညီေၾကာင္း 
အတည္ျပဳခဲ့သည္ဟု စာရင္းစစ္ခ်ဳပ္ကဆို 
သည္။

သုိ႔ေသာ္ လယ္ဂ်ာစာရင္းမ်ားကုိ ျပင္ဆင္ 
ျဖည့္စြက္ထားေၾကာင္း လယ္ဂ်ာစာရင္းကိုင္ 
ေဒၚ ခိုင္သီတာဦး (ဒု-ႀကီးၾကပ္ေရးမႉး)က 
သတင္းေပးခဲ့သျဖင့္ ဌာနမႉးဦးေဆာင္သည့္ 
အဖြဲ႕က ျပန္လည္စစ္ေဆးခဲ့သည္။

စစ္ေဆးခ်က္အရ တာဝန္ခံဦးေက်ာ္စိုး 
သည္ စက္သုံးဆီဂါလန္ေပါင္း တစ္သိန္း 
ရွစ္ေသာင္းေက်ာ္ (ဒီဇယ္ဆီ ၁၅၄၈၂၈ 
ဂါလန္ႏွင့္ ဓာတ္ဆီဂါလန္သုံးေသာင္း) ကို 
အလြဲသုံးစားျပဳလုပ္ထားသည္ဟု ေပၚေပါက္ 
ခဲ့သည္။

ဦးေက်ာ္စုိးသည္ တစ္ဦးတည္း၏သေဘာ 
ျဖင့္ စာရင္းမ်ားျပင္ဆင္ျခင္း၊ က်ပ္သိန္းရွစ္ 
ေထာင္နီးပါးတန္ဖိုးရွိ ေလ်ာ့နည္းေနသည့္ 
စက္သံုးဆီဂါလန္ ေပါင္းတစ္သိန္းရွစ္ေသာင္း 
ေက်ာ္သည္ စက္႐ုံႏွင့္ေမာ္ေတာ္ယာဥ္ဌာန 
ဆီသိုေလွာင္ကန္မ်ားသို႔ အျပည့္အဝ 
မေရာက္ရွိျခင္း၊ ႏိုင္ငံဝန္ထမ္းလိုက္နာက်င့္
သုံးရမည့္ စည္းမ်ဥ္းစည္းကမ္းမ်ား လိုက္နာ 
မႈမရွိဟု ေဒါက္တာရဲလြင္က လႊတ္ေတာ္၌ 
ေျပာဆိုသည္။

ထို႔ေၾကာင့္ ဦးေက်ာ္စိုး (အငယ္တန္း 

အင္ဂ်င္နီယာ-၂) အား ဆုံး႐ႈံးခဲ့သည့္ စက္ 
သံုးဆီမ်ားကုိ ေပးေလ်ာ္ရန္ႏွင့္ ဝန္ထမ္းအျဖစ္ 
မွ ထုတ္ပယ္သည့္ ျပစ္ဒဏ္မ်ားခ်မွတ္ခဲ့ 
ေသာ္လည္း ေပးေလ်ာ္ျခင္း မရွိေသာေၾကာင့္ 
၂၀၁၈ ခုႏွစ္ ဒီဇင္ဘာလ ၄ ရက္ေန႔တြင္ 
ရာဇသတ္ႀကီးဥပေဒ ပုဒ္မ ၄၀၉ ျဖင့္ အမႈဖြင့္ 
ခဲ့သည္။

''စက္သုံးဆီ ဒီေလာက္အမ်ားႀကီးက 
တစ္ဦးတည္းရဲ႕ သေဘာနဲ႔လုပ္သြားတာ မျဖစ္ 
ႏိုင္ဘူး။ အထက္အဆင့္ဆင့္ တာဝန္ရွိသူ 
ေတြလည္း ပါဝင္ပတ္သက္ႏိုင္တယ္"" ဟု 
ယင္းစက္သုံးဆီ အလြဲသုံးမႈကိစၥကို စိတ္ဝင္ 
စားေနသည့္ မႏၲေလးၿမိဳ႕ခံ ကိုေက်ာ္မိုးက 
သုံးသပ္သည္။

သုိ႔ေသာ္ အျခားသူမ်ားမပါဘဲ ဦးေက်ာ္စုိး 
တစ္ဦးတည္းကသာ အလြဲသုံးစားမႈျပဳလုပ္ 
ခ့ဲသည္ကုိ ကုိယ္တုိင္ဝန္ခံထြက္ဆုိထားသည္ 
ဟု ၿမိဳ႕ေတာ္ဝန္က လႊတ္ေတာ္၌ ေျပာၾကား 
ခဲ့သည္။

က်ဴ းလြန္သူကုိ တရား႐ံုးတြင္ အမိန႔ခ္်မွတ္ 
ၿပီးလွ်င္ ႏိုင္ငံေတာ္ဘ႑ာေငြမ်ား မဆုံး႐ႈံး 
ေစရန္အတြက္ တရားမေၾကာင္းအရလည္း 
ဆက္လက္တရားစြဆုိဲသြားမည္ဟု ေဒါက္တာ 
ရဲလြင္က ထပ္ေလာင္းေျပာဆိုသည္။

သို႔ေသာ္ ဦးေက်ာ္စိုးကမူ တရားခံေျပး 
အျဖစ္ တိမ္းေရွာင္ေနဆဲျဖစ္သည္။ 
(ကိးုကား - https://thevoicejournal.com) 

မႏၲေလးစည္ပင္ႏွင့္   စက္သုံးဆီအ႐ႈပ္ေတာ္ပုံ



3 

ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ သတင္းစာစဥ္ အတြဲ(၄)၊ အမွတ္-၉၇

ေဖေဖာ္ဝါရီ ၇၊ ၂၀၂၀ 

လာမည့္ ၂၀၂၀ ေရြးေကာက္ပြဲတြင္ 
ကရင္ျပည္နယ္တြင္း႐ွိ ရွမ္းတိုင္းရင္းသား 
မ်ားကိုယ္စား ေျပာေရးဆိုခြင့္ရွိမည့္ ရွမ္း 
တိုင္းရင္းသားေရးရာဝန္ႀကီး  တစ္ေနရာ 
အတြက္ ကိုယ္စားလွယ္တစ္ဦး ထည့္သြင္း 
ေရြးခ်ယ္ခြင့္ရရွိရန္ လိုအပ္ေၾကာင္း ကရင္ 
ျပည္နယ္ ရွမ္းစာေပႏွင့္ယဥ္ေက်းမႈအသင္း 
ဥကၠ႒ျဖစ္သူ ျမဝတီၿမိဳ႕နယ္ မဲဆႏၵနယ္ 
အမွတ္ (၁) ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ ကိုယ္စား 
လွယ္ ဦးအိုက္က်န္းခမ္းက ေျပာသည္။

''ကြၽန္ေတာ္တို႔  ရွမ္းစာေပႏွင့္ယဥ္ေက်းမႈ 
အသင္းကေနၿပီး ၂၀၁၉ ခုႏွစ္၊ ႏိုဝင္ဘာလ 
မွာ ေနာက္ဆံုးေကာက္ခံခဲ့တဲ့ စာရင္းအရ 
ကရင္ျပည္နယ္အတြင္းမွာ ရွမ္းတုိင္းရင္းသား 
၆၉,၀၀၀ ေက်ာ္ ေနထိုင္လ်က္ရွိပါတယ္။ 

ျပည္နယ္တြင္း လူဦးေရရဲ႕ (၀.၁) ရာခိုင္ႏႈန္း 
ေက်ာ္ရွိတယ္။ ဥပေဒအရ လူမ်ဳိးစုကိုယ္စား 
လွယ္ထားရိွဖုိ႔ လုံေလာက္တ့ဲ အေရအတြက္ 
ျပည့္မီပါတယ္ ။ အဲ့ဒီလို ရ႐ွိဖို႔အတြက္လည္း 
ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္မွာ ကိုယ္စားလွယ္ 
တစ္ဦးအေနနဲ႔ တင္ျပထားတာေတြ ရွိပါ 
တယ္""ဟု ဦးအိုက္က်န္းခမ္းက ေျပာသည္။

ယခုလုိ ရွမ္းတုိင္းရင္းသားအေရးအရာ 
ကို လုပ္ေဆာင္မည့္ ေရးရာဝန္ႀကီးမရွိ ေသး 
သည့္အတြက္ ျပည္နယ္တြင္းရွိ ရွမ္းတုိင္းရင္း 
သားလူမ်ဳိးမ်ားအတြက္ နစ္နာမႈမ်ားရွိသည္ 

မတ္ ၅၊ ၂၀၂၀ 

တိုင္းအစိုးရအဖြဲ႕အေနျဖင့္ ျပည္သူလူထု၏ တိုင္ၾကားစာမ်ားကို 
ကိုင္တြယ္ေျဖရွင္းရာတြင္ လခ်ီၾကာျမင့္သည္အထိ တိုင္ၾကားသူထံ 
တစ္စုံတရာ ေျဖရွင္းအေၾကာင္းမႈမရွိသည္မ်ားရွိေနေၾကာင္း ေဖေဖာ္ 
ဝါရီ ၄ ရက္က တနသၤာရီတိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္တြင္ တနသၤာရီၿမိ႕ဳနယ္ 
တိုင္းလႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ ဦးရဲျမင့္ေဆြက ေမးျမန္းခဲ့သည္။

ႏိုင္ငံသားမ်ား၏ အခြင့္အေရးမ်ား ကာကြယ္ေစာင့္ေရွာက္ေပး 
သည့္ ဥပေဒ ပုဒ္မ ၆ အရ တိုင္တန္းသူ၏ တရားဝင္ခံစားခြင့္ရွိေသာ 
အခြင့္အေရးကို အျပည့္အဝရွိေစေရးႏွင့္ ဥပေဒ ပုဒ္မ ၉ အရ 
''တုိင္တန္းလႊာရရိွေသာ အာဏာပုိင္အဖြ႕ဲအစည္းသည္ တုိင္တန္းလႊာ 
ႏွင့္စပ္လ်ဥ္းသည့္ ေဆာင္ရြက္ခ်က္ကို တိုင္တန္းသူထံ အေၾကာင္း 
ၾကားရမည္""ဟု ေဖာ္ျပထားရာ တိုင္းအစိုးရအေနျဖင့္ ၎ဥပေဒႏွင့္ 
အညီ မည္သို႔ေဆာင္႐ြက္ေနေၾကာင္း ဦးရဲျမင့္ေဆြက ေမးခြန္းထုတ္ 
ခဲ့သည္။

ထိုေမးခြန္းကို တိုင္းအစိုးရအဖြဲ႕ကိုယ္စား ဝန္ႀကီးတစ္ဦးက 
ေျဖဆိုရာတြင္ ေမးခြန္းပါအခ်က္မ်ားကို ျပည့္စုံစြာမေျဖဆိုခဲ့သျဖင့္ 
ဦးရဲျမင့္ေဆြက ျပည့္စုံစြာေျဖဆိုရန္ ေတာင္းဆိုရာ ဝန္ႀကီးက စာျဖင့္ 
ျပန္ေျဖမည္ဟု ေျပာဆိုခဲ့သည္။

တိုင္းအစိုးရအဖြဲ႕၏ အေၾကာင္းျပန္ၾကားစာတြင္ ျပည္သူလူထုမွ 

ေပးပို႔လာသည့္ တိုင္ၾကားစာမ်ားအား ဥပေဒ၊ လုပ္ထုံးလုပ္နည္း 
မ်ားႏွင့္အညီ အခ်ိန္ႏွင့္တေျပးညီ ေျဖရွင္းေဆာင္႐ြက္လ်က္ရိွေၾကာင္း 
ပါဝင္သည္။

တိုင္းအစိုးရမွ စိစစ္ေျဖရွင္းေပးရမည့္ ကိစၥရပ္မ်ားအား သက္ဆိုင္ 
ရာဌာနမ်ား၊ ခ႐ိုင္အေထြေထြအုပ္ခ်ဳပ္ေရးဦးစီးဌာနမ်ားသို႔ လုပ္ထုံး 
လုပ္နည္းမ်ားႏွင့္အညီ စိစစ္တင္ျပရန္ ၫႊန္ၾကားျခင္း၊ တုိင္စာစိစစ္ေရး 
အဖြ႕ဲမ်ား ဖြ႕ဲစည္းစိစစ္ေစျခင္းတုိ႔ လုပ္ေဆာင္ေနေၾကာင္း ေျဖဆုိထားသည္။

ယင္းသုိ႔ တုိင္ၾကားသူႏွင့္ တုိင္ၾကားခံရသူမ်ားကုိစိစစ္၍ ေဆာင္ရြက္ 
ၿပီးစီးမႈအေျခအေန ျပန္လည္တင္ျပလာမႈအေပၚ သက္ဆိုင္ရာ 
ကာယကံရွင္မ်ားမွ လိုက္နာေဆာင္ရြက္ရမည့္အခ်က္မ်ားရွိပါက 
ကာယကံရွင္မ်ားထံ အသိေပးရွင္းလင္းအေၾကာင္းၾကားရန္ ၫႊန္ၾကား 
ျခင္း၊ ျပည္ေထာင္စုအဆင့္သို႔ တင္ျပလမ္းၫႊန္မႈခံယူရမည့္ ကိစၥရပ္ 
မ်ားအားတင္ျပ၍ လမ္းၫႊန္မႈခံယူျခင္းမ်ားကို အခ်ိန္ႏွင့္တေျပးညီ   
ေျဖရွင္းေဆာင္႐ြက္လွ်က္ရွိေၾကာင္း တိုင္းအစိုးရအဖြဲ႔ဝန္ႀကီး                 
ဦး ဟုိပင္က ေျဖဆိုခဲ့ၿပီး ဦးရဲျမင့္ေဆြက ထပ္မံ၍ မွတ္ခ်က္မျပဳလုိေတာ့ 
ဟု ဆုိသည္။ 

တိုင္းေဒသႀကီးအစိုးရသည္ ျပည္သူတို႔၏ တိုင္ၾကားစာမ်ား 
လက္ခံရရွိ ေၾကာင္း၊ မည္သို႔ေဆာင္႐ြက္ေနေၾကာင္း တိုင္ၾကားသူအား 
အေၾကာင္းျပန္စာ ေပးပို႔ေလ့မရွိဟု သိရသည္။ 
(ကိးုကား-http://www.daweiwatch.com) 

တိုင္စာကိစၥ  ကိုယ္စားလွယ္   အေမး၊  ဝန္ႀကီးအေျဖ

ကရင္ျပည္နယ္တြင္းရွိ   ရွမ္းလူမ်ဳိးကိုယ္စား  ေျပာေရးဆိုခြင့္ရွိမည့္ 

ေရးရာဝန္ႀကီးေနရာ  ထည့္သြင္းေရြးခ်ယ္ရန္  လိုအပ္
ဟု ရွမ္းတုိင္းရင္းသားမ်ား ဒီမုိကေရစီအဖဲြ႕ 
(SNLD) ၏ ကရင္ျပည္နယ္မွ စုိင္းေကာင္း 
သက္စံက ယခုလုိ ေျပာသည္။ 

''ကြၽန္ေတာ္တုိ႔ ဝန္ႀကီးမရွိတဲ့အတြက္ 
နစ္နာမႈရွိတယ္။ ကုန္ကုန္ေျပာရရင္ ဒီႏွစ္ 
ရွမ္းစာေပသင္ၾကားဖုိ႔ဘတ္ဂ်က္က လုံလုံ 
ေလာက္ေလာက္ မရွိတာမ်ဳိးေတြေပါ့ေနာ္။ 
မြန္တုိ႔၊ ကရင္တုိ႔ ၊ ပအုိဝ္းတုိ႔ သူတုိ႔ စာေပ 
သင္တန္းဆင္းဖုိ႔အတြက္ ေငြေၾကးအလုံ 
အေလာက္ရေပမယ့္ ကြၽန္ေတာ္တုိ႔ ရွမ္းေတြ 
က အလံုအေလာက္မရဘူး။ ကိုယ္ထူကုိယ္ထ 
နဲ႔ အလွဴရွင္ေတြရွာၿပီး သင္ရတာမ်ားတယ္။ 
အဖက္ဖက္ကနိမ့္က်တယ္။ ဒါကို ကြၽန္ေတာ္ 
တုိ႔ေတြစုၿပီး လက္မွတ္ထုိးၿပီးေတာ့ ေရြး 
ေကာက္ပဲြေကာ္မရွင္ကို စာတင္ပါမယ္""ဟု 
ေျပာသည္။ 
(ကုိးကား - http://kicnews.org) 
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